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Verslag:  Mariska Blotenburg 
             
 
1 Opening, mededelingen, vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering en heet een ieder van harte welkom.  
 
Mededelingen: 
Er is aantal afmeldingen. Cees van der Knaap is deze avond ook verhinderd. Willemien Vreugdenhil 
(lid van het regiobestuur) zal iets later aanschuiven. Het is niet gelukt om Liesbeth Schöningh tijdig te 
benaderen om iets te vertellen vanuit het Onderwijs. Liesbeth de Jong heeft binnenkort een afspraak 
met haar om te bespreken of zij in september hierover iets kan vertellen.  
 
Vaststelling agenda 
Geen wijzigingen, de agenda wordt vastgesteld.  
 
2 Verslag vergadering Regiocommissie d.d. 4 februari 2015 
Tekstueel:  
- Pag 4: “colour locale” wijzigen in “couleur locale”.  
- Pag 4 onder Wageningen: De zin “er is ook een motie ingediend” verwijderen.  
N.a.v: - 
Actiepunten:  
Actiepunten zijn afgehandeld.  
 
Het verslag wordt, met bovengenoemde wijzigingen en met dank aan de verslaglegger, vastgesteld.  
 
3 Bespreken Strategische Agenda 
Iedere gemeente krijgt de gelegenheid  aan te geven of men zich kan vinden in de behandeling van 
de reacties van zijn/haar eigen raad.  
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Veenendaal: over het algemeen is men positief over de SA, zoals die er nu ligt. Wat nog mist is de 
inzet om internationaal geld binnen te krijgen; in hoeverre wordt er lobby gedaan m.b.t. 
subsidiestromen. Verder wordt de zin op de voorpagina dat de SA niet mag worden vermenigvuldigd 
zeer vreemd gevonden. Het is een openbaar stuk. Er wordt aandacht gevraagd voor de verhouding / 
relaties tussen de provincies Utrecht en Gelderland. De belangstelling vanuit Utrecht neemt toe; men 
ziet dat graag terug in de diverse programma’s. Er werden in de raad ook weer vragen gesteld over 
het nut van de Regiocommissie. Dat signaal willen ze hier neerleggen; raadsleden worstelen hier 
mee. De komende jaren moet blijken in hoeverre de Regiocommissie voldoet aan de verwachtingen. 
Als laatste is genoemd dat het Binnenveld ontbreekt in de SA.  
Gerard van Deelen vraagt naar de relatie van de raad met het regiobestuurslid in Veenendaal. Hoe 
reageert hij op deze vragen? Er wordt geantwoord dat de regiobestuurder niet aanwezig was bij de 
bespreking. Binnenkort gaan de commissieleden in gesprek met de portefeuillehouder om meer op 
één lijn te komen.  
Vanuit Rhenen wordt aangegeven dat in de reactienotitie SA staat dat het Binnenveld niet binnen de 
scoop van de SA valt. Als gemeenten onderling kunnen er natuurlijk wel afspraken gemaakt worden.  
Wageningen: in de commissievergadering zijn veel dingen gezegd maar die zijn niet opgenomen in 
het overzicht. Bijv. zorg dat innovatieve bedrijven niet te vroeg ophouden; help ze over het dode punt 
heen. En de gevolgen van de wetswijziging Gemeenschappelijk Regeling wordt in Wageningen erg 
belangrijk gevonden. Daar moet meer duidelijkheid over komen.  
Barneveld: missen de onderwerpen ‘Mobiliteit’ en “Arbeidsmarkt’. Voordat de SA aan de orde kwam 
in de commissie en raad heeft Judith van den Wildenberg een presentatie gehouden over de 
Regiocommissie en FoodValley. Dit heeft het pad voor de SA wat geëffend. In de raad is er nog wel 
enige terughoudendheid m.b.t. FV. Dat betreft met name het kostenplaatje. De PR in Barneveld kan 
beter; voor degenen die niet bij FV betrokken zijn is het allemaal erg abstract. Ook het verschil tussen 
Regio FoodValley en de Stichting Food Valley NL is verwarrend. De opmerking zijn goed verwoord in 
het schema en met de antwoorden kan men leven.   
Johan Janssen merkt op dat in het Regiobestuur op 1 mei heeft besloten om de SA eerst nogmaals 
voor te leggen aan de Regiocommissie en beide Portefeuillehoudersoverleggen. Dit om te horen of de 
commentaren naar tevredenheid zijn verwerkt. In het Regiobestuur van 19 juni wordt eventueel  
commentaar  nog besproken. Daarna gaat de SA, via de colleges, naar de raden voor vaststelling. Het 
college heeft de vrijheid om aandacht te vragen voor bepaalde punten. Het Uitvoeringsprogramma 
voor de SA wordt de komende maanden opgesteld.  
De voorzitter merkt op dat er vanavond dus afstemming bereikt moet worden.  
Renswoude: i.v.m. een portefeuillewisseling is dit punt nog niet besproken. De opmerkingen die in de 
raad gemaakt zijn, staan in het schema en zijn naar tevredenheid beantwoord.  
Scherpenzeel: er wordt door de Regiocommissieleden een rondje langs de fracties gemaakt om FV te 
promoten. Eén van de opmerkingen die gemaakt werd is: ‘Let op het tempo’. Als het proces te lang 
gaat duren, gaat de aandacht verslappen. Ga vooral van denken naar DOEN. Wat ook naar voren 
kwam, is de vraag wat FV voor de mensen zelf betekent en hoe kun je dat goed promoten.  
De reacties in de nota zijn goed weergegeven en de antwoorden zijn naar tevredenheid.  
Ede: er is gekozen om de reacties te vertalen in een amendement. Dit is naar tevredenheid verwoord 
in dit document. Nog een tweetal vragen: hoe strikt is de focus die is aangebracht en kan er jaarlijks 
een evaluatie gegeven worden over het Uitvoeringsprogramma? De Stichting Food Valley NL is ook 
nog ter sprake gekomen. De heer Van Hoesel is zeer negatief over de Regiocommissie.  
Johan Janssen legt uit dat hij vermoedt dat het hier om een andere Regiocommissie gaat. Eén die, 
met dezelfde naam, door GS van Gelderland was ingesteld en die gevraagd en ongevraagd GS van 
Gelderland advies kon verstrekken. Daar heeft de heer Van Hoesel een rol in gespeeld. Het is dus de 
vraag welke regiocommissie hij bedoelt.  
De vraagt wordt gesteld of de raad ook suggesties mag aanleveren voor het Uitvoeringsprogramma, 
zoals is gebeurd bij de SA (participatief proces). Iedereen vindt dit een goed idee. De voorzitter stelt 
voor om dit vanuit de Regiocommissie te initiëren en na te denken over hoe we dit vorm kunnen 
geven.  
Rhenen: de raad van Rhenen heeft aandacht gevraagd voor toerisme en dat is keurig overgenomen. 
Men is blij dat er voldoende aandacht is voor agrofood en agrarische sector in zijn geheel. De wijze 
van financiering verschilt erg per provincie. Bij de provincie Utrecht moet je vooral ‘trekken’ en is vaak 
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niet helemaal duidelijk waar je moet zijn, terwijl er vanuit de provincie Gelderland vooral ‘geduwd’ 
wordt. De provincie Utrecht heeft de focus economie vooral gericht op de stad Utrecht. Alles 
eromheen wordt agrarisch gebied genoemd. Het ‘economic board’ (EBU) is aanspreekpunt voor de 
Utrechtse gemeenten. Vanuit de ondernemerskring is iemand voorgedragen om deel te nemen in de 
EBU om FoodValley ook daar onder de aandacht te brengen.  
Rhenen is tevreden te zien dat in de reactie indicatoren opgenomen zijn. Belangrijk is om de 
samenwerking vanuit de indicatoren te kunnen volgen. De andere O’s moeten ook kunnen controleren 
of wij als overheid onze beloften nakomen.  
 
Johan Janssen reageert op de naar voren gebrachte punten. Er is een duidelijke koerswijziging in de 
raden merkbaar over de toekomst van FoodValley. De gemeenteraden zijn veel positiever en de 
waardering over de samenwerking in triple helix verband is toegenomen. Ook de provincie Utrecht 
staat positiever t.o.v. FoodValley. Er zal gekeken worden welke projecten matchen met de 
collegeakkoorden van Utrecht en Gelderland. Dit wordt ook gedaan op Europees niveau. De lobbyist 
in Brussel moet de komende jaren de boer op met de hoofdactiviteiten uit het Uitvoeringsprogramma. 
Zowel bij uitvoering als financiering wordt dus gekeken naar beide provincies en Europa.  
In het schema zijn vooral de opmerkingen die zouden kunnen leiden tot een wijziging opgenomen. Het 
verslag van Wageningen is bekend. De opmerkingen zijn niet opgenomen, omdat ze niet zouden 
leiden tot een wijziging. Ook de vraag wat we gaan doen met de gemeenschappelijke regeling is 
bekend. Duurzaamheid wordt een integraal onderdeel van alle aspecten. Het gaat dan ook niet om 
alleen fysieke omstandigheden maar ook om sociale duurzaamheid.  
De relatie met Stichting Food Valley NL heeft ook de aandacht van de Stuurgroep Triple Helix.  
De afspraak is dat we elkaar respecteren, maar dat vinden we onvoldoende. Je moet van elkaars 
expertise kunnen profiteren en elkaar versterken. De intentie is om voor de zomer het gesprek aan te 
gaan.  
De provincie Gelderland stelt een behoorlijk budget beschikbaar voor glasvezel in het buitengebied. 
Als gemeente kun je hier gestructureerd mee aan de slag gaan.  
Omdat de SA een triple helix aangelegenheid is, vraagt het wat meer tijd en begrip. Je hebt te maken 
met verschillende partijen en dus verschillende tijdschema’s.  
 
Willemien Vreugdenhil gaat in op de andere punten die nog zijn genoemd. Vier gemeenten zijn met 
beide provincies in gesprek over het Binnenveld. Dit valt, samen met Natura 2000, niet onder de focus 
van de regio vanwege de doorlooptijd. De plannen die er nu liggen zijn al vergevorderd. In de 
komende 6 jaar komen er twee kwelputten.  
De leden van deze commissie gaan verschillend om met hun rol. In het begin was er weinig aandacht 
voor FoodValley. Nu zie je steeds meer dat de leden het initiatief nemen. Neem je rol als 
ambassadeur serieus, zodat de toegevoegde waarde niet alleen in de structuur zit. Kom met goede 
punten richting Regiobestuur, zodat ze er niet om heen kunnen. Er is nog veel werk te verzetten om 
FoodValley meer bekendheid te geven en de mensen te overtuigen van het nut van de regio.  
De focus is ook een punt van discussie in het regiobestuur. Onlangs kwam de vraag of 
Natuur&Landschap onder de focus moet vallen. De conclusie was dat natuur en landschap 
onlosmakelijk verbonden is met het realiseren van een aantrekkelijk werk- en woonklimaat. Dus valt 
onder de focus.  
Zij is van mening dat het goed is om de raden te betrekken bij het Uitvoeringsprogramma en ook om 
een tussentijdse evaluatie te houden voor de nieuwe SA en het Uitvoeringsprogramma. Zij geeft aan 
zich daar hard voor te maken in het Regiobestuur.  
We hebben nu goede vertegenwoordigers in de staten van Gelderland en Utrecht; maak daar zo 
mogelijk ook gebruik van.  
 
4 Nieuws van het Regiobestuur 
Er is een brief naar de nieuwe Statenleden van de provincies gegaan om ons als regio op de kaart te 
zetten. Dit is puur een visitekaartje.  
Stef van der Klok vraagt wat de status is van de Menukaart.  
René Hilhorst reageert hierop dat deze regio gekozen heeft om als uitgangspunt te kiezen voor 
ruimtelijk relevante zaken en dat het alleen geldig is bij ‘postzegelplannen’ (dus niet voor een heel 
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gebied, maar voor één ondernemer). Het lijkt Raad van State proof te zijn. Een aantal advocaten zal 
er ook nog naar kijken.  
 
5 Vanuit de Raden 
Ede: we kijken reikhalzend uit naar het Uitvoeringsprogramma.  
Rhenen: de ondernemerskring Rhenen en Stichting STERC hebben aangegeven de regiotoer in 2016 
te willen organiseren. Nico gaat naar de ondernemerskringen om wat te vertellen over FV.  
De vorige keer is gevraagd om mee te denken over de Rekenkamer. In juni moeten de leden  
herbenoemd worden. Dit gaat niet gebeuren; men wil kijken of het op een andere manier ingevuld kan 
worden. Tot die tijd komt er een tijdelijk oplossing. 
Renswoude: er worden gesprekken gepland met de nieuwe portefeuillehouder.  
Scherpenzeel: goed om te zien dat het rondje langs de fracties rendement oplevert. Het plan is om 
ook een keer een raadinformatieavond te organiseren.  
Barneveld: de internationale school stond op de agenda. Dit leverde een behoorlijke discussie op. De 
meerderheid heeft uiteindelijk ingestemd met als voorwaarde dat Ede ook instemt. De begroting FV 
staat voor de komende commissievergadering op de agenda. De portefeuillehouder heeft gezegd dat 
er meer geld beschikbaar moet komen voor FV en dat het bestuur het voornemen heeft het aantal 
fte’s uit te breiden. Hoe zit dit? 
Willemien Vreugdenhil antwoordt dat we proberen een wedstrijd te spelen. Met een paar mensen in 
het veld ga je niet winnen. De bezetting op het kantoor is minimaal. Als je ambities wilt realiseren, dan 
moet er ook meer fte beschikbaar gesteld worden: hetzij uit eigen organisaties of door samenwerking. 
Er wordt nu nog geen verhoging gevraagd per inwoner. Dat zit er op termijn wel aan te komen maar 
dat  zal gekoppeld worden aan het Uitvoeringsprogramma. Toch zitten we hier in de regio (vergeleken 
bij andere regio’s) in een slank en rank model.  
Nico Drost merkt op dat de begroting niet in de Regiocommissie is besproken. Hij stelt voor om dit 
volgend jaar wel te doen. Iedereen gaat daarmee akkoord. De begroting voor 2016 wordt aangeboden 
aan de raden, die in de gelegenheid worden gesteld om zienswijzen in te dienen. Wellicht dat we 
volgend jaar als Regiocommissie de zienswijzen dan ook kunnen afstemmen.  
Wageningen: de begroting wordt waarschijnlijk een hamerstuk in Wageningen. Een groot stuk grond 
in de binnenstad (waar vroeger de universiteit zat) moet een nieuwe invulling krijgen. Uit de hele stad 
zijn suggesties opgehaald.  
Veenendaal: vorige maand heeft Willem van Braak met de CU-fractie een werkbezoek gebracht aan 
het Europarlement. Ze hebben toen ook een gesprek gehad met Theo Neyenhuis (onze man in 
Brussel). Dit is van beide kanten zeer positief ervaren. De begroting staat morgen op de agenda van 
de commissie. De verwachting is dat dit een hamerstuk wordt.  
Verder is Veenendaal samen met Schiedam in de run voor het Glazen Huis. Begin juni krijgt de 
gemeente uitsluitsel.  
 
6 Informatie van de griffiers 
Er is een aantal dingen tegen het licht gehouden. Op 11 februari jl. is de bijeenkomst geweest over 
verbonden partijen. Ook is gekeken naar de wetswijziging Gemeenschappelijke regelingen. De 
komende maanden wordt dit een belangrijk onderwerp. Alle regelingen moeten gescreend worden. Dit 
moet breder worden ingestoken dan alleen technisch voldoen aan de eisen. De griffiers willen hierin 
graag advies geven. Verder is besproken de verschillende manier van omgaan met voorstellen naar 
de raden. De griffiers zien graag dat er vanuit het regiobestuur een uniform behandelvoorstel/-besluit 
komt dat de raden dan kunnen gebruiken c.q. overnemen. Hetzelfde geldt voor de 
informatievoorziening aan de raden. Dat wordt nu aan het college overgelaten. In praktijk blijkt dat de 
één iets wel doorgeeft, maar een ander weer niet. Zo ontstaat er ruis. Er wordt afgesproken dat alle 
gemeenten op gelijke wijze en met gelijke inhoud worden geïnformeerd, bij voorkeur rechtstreeks via 
de griffier.   
Willemien Vreugdenhil pleit ervoor om in gesprek te gaan met de eigen portefeuillehouders. Alles 
staat of valt met een persoonlijke relatie met het eigen bestuurslid.  
Paul Toxopeus geeft aan dat het ook handig is om te weten welke FoodValley gerelateerde zaken in 
de andere raden worden behandeld. Dat is nu ook heel wisselend. Hij vraagt aan de griffier of dit ook 
besproken is. Afspraak: als er een voorstel naar de raden gaat, zullen de griffiers de voorgenomen 
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behandeldata delen en ook, zo snel mogelijk, de resultaten van de behandeling in de onderscheiden 
raden. Gerrit Hagelstein gaat dit coördineren. De wens wordt uitgesproken voor een jaarkalender 
waarin is aangegeven op welke momenten en bij welke voorstellen de betrokkenheid van de 
gemeenteraden is vereist (zoals bijv. aanpassing gr, regiotoer, jaarlijkse evaluatie 
Uitvoeringsprogramma).  
Paul Toxopeus verzoekt om de mogelijke wijzigingen m.b.t. de wetswijziging gemeenschappelijke 
regeling op een rij te zetten en dat in deze commissie te bespreken.  
De voorzitter stelt voor om met een aantal Regiocommissieleden met ondersteuning van de griffiers 
het onderwerp (Democratische legitimatie van de gemeenschappelijke regelingen waaronder 
FoodValley) voor te bereiden voor de volgende Regiocommissie van 9 september. De volgende 
personen melden zich hiervoor aan: Paul Toxopeus, Stef van der Klok, Judith van den Wildenberg en 
Nico Drost.  
Johan Janssen geeft aan dat er in het regiobestuur van 1 mei een elftal onderwerpen zijn besproken 
i.v.m. de wetswijziging. Deze punten zijn voorgelegd aan een groep juristen. Hun advies komt in het 
regiobestuur van 19 juni aan de orde. Dan komt er vanuit het regiobestuur een voorstel dat naar alle 
colleges en raden zal gaan. Alle wijzigingen Wgr moeten in de raden (uniform) besproken worden.  
Als advies wordt nog meegegeven om ook de Ondernemers en het Onderwijs hierbij te betrekken; het 
gaat immers ook over de triple helix. Willemien Vreugdenhil wijst op het belang van het Cluster 
Governance. Hierover heeft op de website van Platform 31 een publicatie gestaan 
(www.platform31.nl/publicaties/cluster-governance).   
Verder wordt er nog aandacht gevraagd voor de pagina van de Regiocommissie op de website van de 
Regio FoodValley. Die zou gedateerd zijn.  
Willemien Vreugdenhil wil graag nog de volgende vraag meegeven: ‘ben je bereid om jouw mandaat 
af te geven aan een collega?’. Zo ja, dan moet je het wel goed organiseren.  
 
7 Ingekomen post 
-  
 
8 WVTTK / Rondvraag 

- Stef van der Klok wil graag iets meer weten over de Permar. Dit onderwerp wordt morgen 
(donderdag 21 mei) besproken er kan nu dus nog niets over worden gezegd.  

- Liesbeth de Jong: de Regiotoer staat gepland op 25 september 2015. In aanloop naar de 
voorbereiding is besloten om de Regiotoer te combineren met de Inspiratiebijeenkomst. De 
Regiotoer wordt nu geïntegreerd in de FoodValley Open Days op 24 en 25 september. De 
insteek is iets anders: iedereen die belangstelling heeft kan zich inschrijven voor verschillende 
programmaonderdelen.  

- De voorzitter heeft het verzoek gehad om FV onder de aandacht te brengen in Den Haag (bij 
Tweede Kamer commissie). Regelmatig wordt zoiets ook door andere partijen gedaan. 
Voorstel is om dit te gaan organiseren voor het 4

e
 kwartaal van 2015.  

 
9 Sluiting 
De voorzitter bedankt een ieder voor zijn/haar aanwezigheid en inbreng en sluit om 22.05 uur de 
vergadering.  
 
De volgende vergadering staat gepland op woensdag 9 september 2015 van 20.00 – 22.00 uur 
in Veenendaal.  
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Actielijst Regiocommissie  
 

Datum 
vergadering 

Agenda-
punt 

Actie-
punt 

Actie Door 

20-05-15 1 A Liesbeth Schöningh vragen de volgende 
keer iets te vertellen vanuit Onderwijs 

Liesbeth  

 3 B Initiëren rondje langs de Raden om 
suggesties op te halen voor het 
Uitvoeringsprogramma 

Nico en Liesbeth 

 5 C De begroting FV bespreken en zienswijzen 
afstemmen  

Voorjaar 2016 
Nico/Liesbeth 

 6 D Overzicht maken van de wijzigingen ivm 
wetswijziging gemeenschappelijke regeling 
iom griffier(s) / democratische legitimatie 
van gemeenschappelijke regeling 
waaronder FV 

Nico, Paul, Stef, 
Judith  

 8 E FV onder aandacht brengen bij Tweede 
Kamer commissie in Den Haag (4

e
 kwartaal 

2015) 

Nico  

   -   

04-02-2015   - Directeur st. FoodValley.nl keer 
uitnodigen 

- Interregionale samenwerking / local 
buzz 

- Concreet voorbeeld (foutieve) 
uitwisseling informatie raad-
regiobestuur  

 

 


